
 

  

 

   
 

FAQ för vårdnadshavare 

Vad innebär budgetförslaget?  
Kyrkorådets arbetsutskott har under måndagen den 7 oktober lagt fram ett 
budgetförslag för nästa år som innebär förberedelse av nedläggning av 
förskoleverksamheten. Det är ett tungt och tråkigt besked för alla som berörs inom 
förskoleverksamheten, men tyvärr �inns det inte längre förutsättningar för att bedriva 
verksamheten när barnkullarna blir allt mindre och kostnadsbilden allt högre.  
 
Vilka förskolor berörs? 
Samtliga förskolor som drivs av Svenska kyrkan i Gävle berörs. Mer speci�ikt innebär det 
att förskolorna Smaragden, Pärlan, Staffansbacken och Stjärnan påverkas. 
 
Vad innebär förslaget för barn och vårdnadshavare? 
Förskoleverksamheten kommer att bedrivas tills förskolorna avvecklas, vilket kommer 
att ske efter den 30 juni 2025. Vi tar nu initiativ till dialog med kommunen så att alla 
barn ska kunna få en trygg och bra placering i framtiden och vårdnadshavare kommer 
att få hjälp med att säkra en ny förskoleplats via kommunen. Det är viktigt för oss att det 
hela ska kunna ske på både ett ansvarsfullt och kontrollerat sätt. 
 
Hur länge får barnen gå kvar i Svenska kyrkans förskolor?   
Verksamheten kommer att bedrivas fram till den 30 juni 2025. Trots beskedet är vår 
ambition att fortsätta förskoleverksamheten fram till slutet av nästa termin och man kan 
vara trygg i att vi alltid kommer att sätta kvalité och barnens bästa först.  
 
Vad ligger till grund för budgetförslaget? 
Mot bakgrund av att befolkningsutvecklingen i Gävle visar en kraftig minskning av barn 
har förskoleverksamheten tyvärr haft svårigheter att fylla alla förskoleplatser. I 
kombination med ett högt kostnadsläge har verksamheten dragits med ekonomiska 
underskott i �lera år. Minskande barnkullar innebär att det framöver kommer att bli 
ännu svårare att få verksamheterna att gå runt. För att försöka parera den negativa 
utvecklingen har sparpaket och andra åtgärder som syftat till att stärka verksamheterna 
genomförts. Det har bland annat handlat om marknadsföring, riktade utskick till 
föräldrar och �lytt av förskoleverksamheten till församlingens egna lokaler. Tyvärr har 
dessa satsningar inte gett tillräcklig effekt. Målet med våra förskolor har alltid varit att 
erbjuda ett alternativ med små barngrupper och många pedagoger. Att öka antalet barn i 
grupperna eller på andra sätt sänka kvaliteten för att spara pengar, det ses därför som 
uteslutet. Sammantaget tvingar de här förutsättningarna arbetsutskottet att lägga en 
budget som innebär förberedelse av en nedläggning efter vårterminen nästa år. Det är 
ett tufft beslut, men tyvärr står förskoleverksamheten inför en situation där ekvationen 
inte går ihop.  
 
Hur pratar man med sitt barn om att förskolan kommer avvecklas? 
Det är lätt att gå upp i sina egna känslor, men försök att inte krångla till det i onödan. Var 
tydlig med att förskolan kommer att fortsätta fram till sommarlovet och därefter 
kommer barnet att få börja på en annan förskola. Svara så gott ni kan om det ni vet här 
och nu. Uppdatera så snart ni vet mer. Vi kommer även att prata med barnen om detta på 
förskolorna när det närmar sig avveckling. 



 

  

 

   
 

 
Vad får vårdnadshavare för stöd för att säkra en ny förskoleplats? 
Kommunen har en plikt att erbjuda förskola till alla barn som berörs av avvecklingen och 
nås bäst via 026-17 80 00. Vi kommer naturligtvis att stötta vidare så gott som möjligt i 
denna process och därför har vi tagit initiativ till en dialog med kommunen.  
 
Till vem i förskoleverksamheten kan vårdnadshavare vända sig till vid frågor om 
budgetförslaget?  
Vid frågor som rör förskoleverksamheten går det bra att kontakta 
gavleforskola.vardnadshavare@svenskakyrkan.se. I andra hand �inns kyrkoherde 
Fredrik Hesselgren tillgänglig på 026-17 05 58 och kyrkorådets ordförande Roberth 
Krantz på 070-444 31 22 för att svara på frågor om budgetförslaget.  
 
Vem fattar slutgiltigt beslut om budgetförslaget? 
Kyrkorådets arbetsutskott, vilket fungerar som styrelsens arbetsgrupp, har lagt fram ett 
budgetförslag som ska fastställas av kyrkofullmäktige.  
 
Är en avveckling av förskoleverksamheten det enda alternativet?  
Verkligheten är att Svenska kyrkans förskoleverksamhet har dragits med ekonomiska 
underskott i �lera år på grund av vikande barnkullar. Målet med förskoleverksamheten i 
Gävle är att erbjuda små barngrupper i mindre enheter med hög närvaro av personal, 
däremot måste fortfarande verksamheterna bära sig själva. När platserna inte fylls, men 
kostnaderna återstår är det inte långsiktigt hållbart. Samtidigt är det inte ett alternativ 
att kraftigt öka barngrupperna eftersom underlaget är för litet och att sänka kvaliteten i 
verksamheten för att spara pengar är uteslutet. Utifrån detta är handlingsalternativen 
mycket begränsade och en kontrollerad avveckling är tyvärr det enda alternativet.  
 
Varför överlåts inte verksamheten till kommunen? 
Eftersom verksamheten inte bär sina egna kostnader är bedömningen att en försäljning 
eller överlåtelse inte skulle vara möjlig. Kommunen står dessutom inför liknande 
utmaningar då minskande barnkullar tvingar dem att stänga förskolor. 
 
Varför kan inte Svenska kyrkan ta kostnaden för att fortsatt bedriva förskolorna? 
Kyrkan har precis som andra organisationer inte oändliga resurser och för att det ska 
vara långsiktigt hållbart så måste varje del av verksamheten bära sig själv. Vi kan inte 
tumma på kyrkans kärnuppdrag för att �inansiera en sidoverksamhet som inte bär sig 
själv. Det är givetvis ett tråkigt besked, men det är det mest ansvarsfulla givet de 
förutsättningar och vikande barnkullar som �inns. Vi tvingas precis som kommunen att 
anpassa oss till den verklighet som påverkar vår organisation.  
 
Vad innebär detta för medarbetare på förskolorna? 
Vi önskar givetvis att situationen såg annorlunda ut, men eftersom 
förskoleverksamheten förväntas avvecklas efter vårterminens slut kommer ett varsel att 
läggas som tyvärr berör alla medarbetare inom förskoleverksamheten. Dialoger med 
fackliga representanter är inledda och MBL-förhandlingar inleds i samband med att 
budgetförslaget godkänns. Viktigt att poängtera är dock att verksamheten kommer att 
fortsätta att bedrivas fram till den 30 juni 2025. 
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Hur länge har ledningen vetat om budgetförslaget? 
Varje år tar kyrkorådets arbetsutskott fram ett budgetförslag för det kommande året. Vi 
var medvetna om att budgeten skulle presenteras denna vecka, och med tanke på 
förskoleverksamhetens situation kunde det inte uteslutas att budgeten skulle adressera 
dessa utmaningar. Eftersom budgeten dock inte var färdig förrän idag, har inget 
beslutsunderlag tidigare presenterats. 
 
Eftersom budgetförslaget ännu inte är beslutat, varför kommuniceras 
avvecklingen redan nu? 
Vår ambition är alltid att vara transparenta och öppna med de förslag som ligger på 
bordet, särskilt när vårdnadshavare och barn påverkas. AÄven om budgetförslaget är just 
ett förslag så måste vi utgå från att det godkänns i alla led. I dagsläget �inns det 
anledningen att utgå från att förslaget stöds av en majoritet.   
 
Vad händer nu? 
Vid förändringar är det naturligt att det uppstår många frågor. Vår ambition är att 
informera så omfattande som möjligt. Under tisdagen den 8 oktober kommer 
representanter att �innas på plats för att svara på frågor vid lämning. Respektive 
förskoleenhet kommer även återkomma med en tid för vårdnadshavarmöten i mindre 
grupper där det �inns möjlighet till längre dialog. Vid frågor som rör budgetförslaget och 
verksamheten går det bra att kontakta 
gavleforskola.vardnadshavare@svenskakyrkan.se. Kommunen kommer att bistå 
vårdnadshavare att hitta en ny förskoleplats och de nås bäst via 026-17 80 00. Vi 
kommer naturligtvis att stötta vidare så gott som möjligt i denna process och därför har 
vi tagit initiativ till en dialog med kommunen. 
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